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Нове прочитання 
"Швейка" - вистава двох 

акторів з власною інтер

претацією героїв . Мені 
• 

пашастило зустрІтися з 

виконавuями - Анато

лієм Хостікоєвим і Бог

даном Бенюкам за кілька 
хвилин перед початком 

заключної вистави. І , не

зважаючи на заклопта

ність (адже треба було 
• 

самим перевІрити го-
• 

ТОВНІСТЬ сцени ДО сп ек-

таклю), втомленість піс-
• • • 

ля денно1 гри 1 числен-
• • • 

НИХ ЗаКуЛІСНИХ ВІДВ lду-
• 

вачш , вони радо погоди-

лись поділитися своїми 
. 

враженнями ВІд гастро -

лей, від Львова та його 
• 

глядаЧІJ3 . 

? 
- Відразу після npe-

• м 'єри у Києві ви при
везли виставу сюди . 
Чому саме Львів? 
А.Х. - Ми зіграли у 

Києві 17 вистав, причому 

грали кожного дня . Це 

було важко . А Львів - ue 
' V ' 

традицtине мІсце, куди 
. .. 

мистецькІ люди приІ-

здять, щоб набратися 

сили, бо це дуже позитив-
• 

не , енергетичне мtсто . 

Глядач тут особливий , 
• • 

вмІє ц1нувати театр , мис -

тецтво . У нас тут багато 
• 

друзІв , ми знали, шо нас 

гарно прийматимуrь . Але, 
• 

в tдверто кажучи , такого 
• • 

УСПІХУ МИ не СПОдІВалИСЯ . 

І це , зви-чайно , дуже приє

мно . 

Б.Б. - Власне, всі вис-
'. . . 

ТаВИ KИlBCbKl ПОВИННІ аП-· 

робуватися у Львові , бо 
Львів - ніби духовна сто

лиця України. Судячи з 

• 

• 

БОГ АН БЕНЮК, • 

АНАТОЛІЙ ХОСТІКОЄВ: 

Львів став другим 

після Києва містом, у якому 

відбулася прем'єра нової 

вистави А.Жолдака 

і М.Гринишина ''Швейк" 
(за однойменним романом 

Я. Гашека). 

Саме тут, за словами її авторів, 

вона проходила випробування 

на життєздатність. І можна 
• 

сказати, аж надто усnІшно, 

адже протягом п'яти днів був 
повний аншлаг. І щоразу після 

закінчення публіка вітала 

їх стоячи. В останній день 

акторам довелося грати 
w 

ще один, додатковии спектакль. 

JJ 

••• 

того, як нас прийняли, ця 
вистава матиме велике 

творче житrя. Хочеться 

вірити в це. Сподjваємо
ся, шо це не ост·анній 

наш приїзд до Львова. 
? - Отже, на ваш пог-
• ляд} львівський глядач 

відрізняється від київ
ського? 
А.Х. - Безумовно, тля

дач львівський особливий. 
Наскільки він доброзич-

v • • 

ливии, настшь:ки 1 вимог-

ливий. У Львов і я не 

зустрічав байдужості в 

глядацькому заЛі. А у 

Києві це часом трапляєть

ся . Отже , я б виділив такі 
риси, як принциповість і 

небайдужі сть. 
Б.Б. -Глядач тонкий 

• • 
у вщчуттt, дуже гарно ро-

зуміє всі нюанси. Чи не 
• 

тому , що матерtал про 

Австро-Угорщину близь

кий львів 'янам? Я навіть 
сам не до кінця розібрав

ся , у чому тут суть, але в 

Києв і так не приймали 

виставу, як у Львові. 
? - Чим близькі особис-
• тості ваших героїв} 

вам, не лише як ак

торам, а й як людям ? 
А.Х. - Богдан грає 

Швейка, а я маю шість 

ролей у цій виставі. Там є 
і Слідчий , і Шпигун , і 

Проповідник, і Лікар, і, 
нарешті, поручик Лукаш . 
Я всіх люблю, бо я їх при
думав, зробив. Поручик 

Лукаш - ідеаліст, роман
тик, усе життя оточений 

жінками . Трохи розбалу-
... V 

вании, але чистии, поряд-

ний внутрішньо. Він ру- . 
шає на фронт і у виставі 

він гине, тому шо його 



• 

внутрішній світ не сумісний з 
війнами. І я думаю, що Лукаш -
одна з моїх кращих робіт за ос-

• V о 

танн1и час в театрІ. 

Б.Б. - Знаєте , Швейк у нас 
" виишов таким романтичним ге-

роєм. Ми дещо відійшли від ро

ману. Самі чехи не люблять цей 
роман, вважають , що він ображає 

націю, бо , мовляв , у світі, сприй

маючи Швейка, судять, що нація 
така . Але у Києві на виставу при
ходили чехи з посольства і сказа-

А.Х. - Так, ви знаєте, глядач 
клюнув на це. Він jде, звичайно, 
на комедію і сприймає відверто 

кожну комедійну ситуацію. 1 тут 
раптом все це перевертається . 

Б.Б. - Сміх розкріпачує і тоді 

легше сприймається філософський 
• 

пtдтекст, тому що глядач уже 

відкритий внутрішньо для цього 
V 

сприинятrя . 
7 -Як виник творчий дует Бенюк. 
1 - Хостікоєв і як це допомагає у 

творчому житті? 

7 -Що для вас основне в театрі) 
взагалі в мистецтві ? Ваше 
творче кредо в житті? 

І 

А.Х. -Я знаю, що кол:и виход
жу на сцену, жи1тя залишається 

десь там, на вулиці. Сцена, театр 
• • - це Гра, 1 ЯКЩО ТИ ВlрИШ у те, ЩО 

ти робиш, то ти віддаєшся uій ро

боті повністю. Взагалі , я вважаю, 
що актор має бути фанатом , у доб

рому розумінні. І , звичайно, тре

ба кожну виставу грати - баналь
на вже фраза, - як останню . Я до -

Богдан Бенюк і Анатолій Хостікоєв у виставі "Швейк". Режисер М .Гринишин . Продюсер 
А.Жолдак. 1996 . 

• 

ли, що такого трактування ще не 

було. У нас є віра у світле май

бутнє , а Швейк- не простий, на-
' V о 

ВlТЬ трохи дурнуватии ЧОЛОВlК, ЯК 

у романі, а земний філософ. 

7 -Як ви співвідносите у виставі 
1 

комедійну і філософську лінії та 
як це сприймає глядач? 
Б.Б. - А ми навіть самі в житrі 

не відчуваємо , коли відбувається 
• • • 

щось трапчне , комІчне чи трап-

комічне. Просто живемо, а воно 
• 

• 
саме трапляється, 1 все дуже пере-

плетене. Комедійність переважає 

у пер1пій дії, аби підкреслити філо

софський погляд у другій. Ми ро

били це свідомо. 
А.Х. - На щастя, вистава 

вийпхла не комедійна. Навіть у 
романі закладено набагато бі

льше, ніж просто комедія . Люди 
йдуть на фронт, і, слава Богу, що 
в нас вийпrла не комедія, а серйо

зна драматична вистава. 

7 -Яку ж роль відіграє саме сміх? 
1 Лише прикриття) щоб краще, 

· зручніше виразити сам під
текст? 

• 

Б.Б. - Дует виник давно - ми 
вже років 15 разом nрацюємо, 
відшліфовуємо своє партнерство 

і , якби не це, то не було б цієї 

вистави . 

А.Х. - Ми товаришуємо з Бо
гданом давно. Відколи прийшли в 

театр, один одного відчули. З 1980 
року ми в театрі імені Івана Фран

ка завжди разом . Крім того , ми 
• 

куми, ВІН хрестив мого першого 
• • • 

сина, отака спІвдружнІсть в жип1 . 
І я думаю, що у виставі "Швейк" 

• 
наш дует ВІдкрився ще якоюсь 

гранню. Ця вистава спочатку була 
розрахована на 12 акторів ... А по-

• • 
ТІМ ми зрозум1ли, що це nрекрас-

• 
на можливІсть показати наше 

• • 
вмІння - танцювати, спtвати , про-

явити себе як драматичних акторі

в. 

Б.Б. - Ця сnроба нам вда

лася. Безумовно, це творча 
інтерпретація роману . Творчі 

працівники, які беруть певний 
• 

матерtал, мають право на своє 

прочитання. 

• 

•• 
тримуюсь такоt точки зору, шо 

кожна вистава - це своєрідний 

рубіж і схибити не можна. Якшо 

ти один раз дозволиш собі зроби

ти якесь послаблення, то потім 

воно може перерости в неnро

фесійність . Тому необхідно кож
ного разу працювати з повною 
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вщдачею, незважаючи, повнии зал, 
• 

чи, може, взагал І , глядача нема. 

Чесність, відвертість і наполеглива 
праця - це головне для актора. 

Б.Б. - Мені здається, шо най
важливіше - чесно робити ту спра

ву, яку тобі Боr дав на цьому світі . 
Якщо нам з Толею така Божа 
милість була, то ми маємо чисто-

• 
сердечно ВІддати людям те , що 

• 
нам дали nрирода, мама, тато 1 т.д. 

Ні в якому разі не можна це три

мати в собі , й мені здається, що 

ми чесно робимо свою справу. Що 
• 

дуже важливо для акторІв. 

Бесіду вела Регіна Фігель. 

Львів. 


